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تراقيا الغربيةفي دراسة حالة الأقلية التركية    



  :الملخص

عرفت العلاقات الدولية تحولات جذرية في طبيعة الصراعات من بين دولية إلى داخلية نتيجة          
بروز مفهوم الأقليات عقب نهاية الحرب الباردة، حيث شكلت محور الدراسات في العلاقات الدولية، نتيجة 

 .الحديث إرتباطها بهوية المجتمعات في ظل بناء الدولة القومية بمفهومها

 تتمثل في حالة  لإلقاء الضوء على وضع الأقليات وتحليل ظاهرة نزاعيةيسعى هذا البحث           
من خلال أداة  . يتم ذلككمثال عن أوضاع الأقليات بالمنطقة في اليونان  الأقلية التركية بتراقيا الغربية

عن أوضاع الأقليات كعينة حالة القع والنظرية تتمثل في نموذج العنف عند يوهان غالتونغ ومقاربتها 
لتركية بتراقيا حيث تتوفر فيها أبعاد الأداة النظرية ومقاربتها للواقع، إذ تعيش الأقلية ا .المسلمة بالمنطقة
 .صادية، إجتماعية، سياسية وثقافية تمييزية إقصائيةتالغربية أوضاع إق

بتراقيا الغربية تعيش أوضاعا تمييزية إقصائية على أن الأقلية التركية وخلصت الدراسة الى          
أساس عرقي مارست عليها على مستوى هياكل السلطة إجتماعيا، إقتصاديا وسياسيا، بالرغم من 
الإصلاحات التي جاءت بها البرامج الحكومية، ما يؤكد إستمرارية العنف الممارس بنيويا وثقافيا من خلال 

 لة الاجتماعية.بي، وبالتالي غياب العدام الإيجاعدم تحقق مفهوم السلا

 .الأقلية التركية، العنف الثقافي، العنف البنيوي  الأقلية، تراقيا الغربية، العنف،: الكلمات المفتاحية
Abstract: 

          International relations have undergone radical changes in the nature of conflicts from 

international to internal following the emergence of the concept of minorities after the end of 

the Cold War, while they have been the subject of studies in international relations, due to 

their association with the identity of societies in light of the construction of the modern nation  

           This research aims to shed light on the situation of minorities and to analyse a 

conflictual phenomenon represented in the case of the Turkish minority of Western Thrace in 

Greece as an example of the situation of minorities in the region. This is done through a 

theoretical tool represented in Johan Galtung's model of violence and his explanation of the 

reality of the situation as an example of the conditions of Muslim minorities in the region. 

Where the dimensions of the theoretical tool and its approach to reality are available, as the 

Turkish minority in Western Thrace lives in discriminatory and exclusive economic, social, 

political and cultural conditions. 

         The study concluded that the Turkish minority in Western Thrace lives in conditions of 

discrimination and exclusion on the basis of ethnicity, which has been practised on them at 

the level of power structures socially, economically and politically, despite the reforms 

brought about by government programmes, confirming the continuity of the violence 

practised structurally and culturally through the failure to implement the concept of positive 

peace, hence the absence of social justice. 
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